

REFERAT

FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen

Dato: 21.08.2018 kl. 8:00
Sted: Møllergade 56, 3. sal
Arkivsag: 17/139457

Tilstede: Susan Bøg Nielsen (), Louise Brandstrup (), Dorthe Jørgensen (), Jan Enderberg (), Käthe Lund (), Rene Svedstrup (), Annika Heidi Lauritzen (), Marianne Buxbom Lauritzen (), Benny Andersen (går kl. 14:30), Louise Marlene Andersen (), Susanne J. Græns Rasmussen (),

**Fremmødte
suppleanter:** Karen Inge Jeppesen (går kl. 12) for Maria Haladyn

Ikke tilstede: Jon Lamberg

Andre: Mogens Find ved punkterne 78-82
Christian Leth og Mette Mortensen ved punkt 83

Referent: Mikkel Juel Hansen

Dirigent: Annika Lauritzen / Marianne Buxbom

| DAGSORDEN | | | Side |
|-----------------------|--------------|---|-------------|
| Dagsorden | | | |
| 73/18 | 17/139501-18 | Godkendelse af dagsorden | 3 |
| 74/18 | 17/147852-15 | Godkendelse af referat fra seneste afdelingsbestyrelsesmøde | 3 |
| 75/18 | 18/292629-1 | Mødedatoer 2019 | 3 |
| 76/18 | 17/139508-12 | Status FOA Sydfyn | 4 |
| 77/18 | 17/139511-11 | Orientering fra A-kassen | 6 |
| 78/18 | 17/139503-12 | Regnskab | 6 |

| | | | |
|-----------------------|--------------|--|----|
| 79/18 | 18/292802-1 | Orientering om reparation af indgangsparti. | 7 |
| 80/18 | 18/292565-1 | Tilbud på nye vinduer | 8 |
| 81/18 | 18/292546-1 | Budget 2019 - 1. behandling | 9 |
| 82/18 | 17/139549-10 | Medlemstal | 10 |
| 83/18 | 17/139510-11 | Orientering fra TR/AMR | 10 |
| 84/18 | 18/292697-1 | Ansøgning om kørepose (Ollerup Plejecenter) | 11 |
| 85/18 | 18/292639-1 | Evaluering af tidsbestemt ansættelse af faglig sagsbehandler | 12 |
| 86/18 | 18/292664-1 | TV Konference 2019 | 13 |
| 87/18 | 17/139512-11 | Orientering fra Organiseringsgruppen | 14 |
| 88/18 | 18/307882-1 | Nedsættelse af lovudvalg | 16 |
| 89/18 | 18/307885-1 | Antal sektorbestyrelsesmøder i 2018 | 16 |
| 90/18 | 17/139513-11 | Orientering fra seneste HB-møde | 17 |
| 91/18 | 17/139515-11 | Spørgsmål til kommende HB-møde | 18 |
| 92/18 | 17/139519-10 | Temadebat | 18 |
| 93/18 | 17/139520-12 | Eventuelt | 20 |
| 94/18 | 17/139521-11 | Evaluering | 21 |
| | | | |

Dagsorden

73/18 Godkendelse af dagsorden

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 73/18 |

Mødebehandling

Susan bød velkommen til mødet og sagde velkommen til Louise Andersen, der er nyvalgt formand for ungdomsudvalget og derfor er konstitueret til bestyrelsen.

Beslutning

Godkendt med de ekstrapunkter der er sendt ud på mail i sidste uge.

[Gem]

74/18 Godkendelse af referat fra seneste afdelingsbestyrelsesmøde

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 74/18 |

Mødebehandling

Beslutning

Godkendt.

[Gem]

75/18 Mødedatoer 2019

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 75/18 |

Sag: Mødedatoer 2019 er fastlagt i forhold til hvornår Hovedbestyrelsen samles og hvornår afdelingen afholder generalforsamling m.v.

Indstilling: At bestyrelsen godkender mødedatoerne.

Bilag: Årshjul 2018-2019

Mødebehandling

Susanne (er fast indsuppleret) bemærkede at hun har besvær med at overholde mødeplanen på grund af et ekstra job.

Annika: beder om at kongres skrives ind i mødeplanen.

Beslutning

Mødedatoerne blev godkendt.

[Gem]

76/18 Status FOA Sydfyn

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 76/18 |

Sag: Susan Bøg Nielsen orienterer om status for FOA Sydfyn.

Indstilling: Til orientering.

Mødebehandling

Susan orienterede om at Ann Marie Holm har trukket sig fra bestyrelsen med omgående virkning. Susanne er derfor fast indsuppleret frem til næste generalforsamling.

Vi er ved at revidere bilag til personalepolitikken. Arbejder sammen med Maria og TR/AMR omkring dette.

Vi havde personalekonference i maj 2017 og fulgte op på det i juni samme år. Siden da har det ligget lidt stille hvorfor vi nu har besluttet at vi skal videre med det. Personalet tager hul på dette på tirsdagsmødet i dag og vi arbejder videre i næste uge på personalemødet.

Personalemøde har vi på torsdag den 30. hvor vi blandt andet skal evaluere på sommerferien.

RS - sagsbehandlingstiden har været langvarig på nogle områder.

JE - har mange medlemmer der spørger til igangværende lokallønsforhandlinger i CETS Svendborg.

SBN - nogle af dagene i ferien har vi ikke været ret mange på gangen. Vi fik en bortvisning og 3 afskedigelser på en gang og havde derfor ret travlt lige i den periode.

DJ - kan kun bakke Susan op. Der har været travlt i perioder hvor vi har været meget få i afdelingen.

Men vi fik det til at fungere.

LB - har kun sidste år at sammenligne med, men sidst var juni en månede hvor der var ro på. Det har ikke været tilfældet i år – der har været meget travlt helt frem til feriestart.

SBN - Vi har ansat Kim og det går vældigt – det tager vi på et senere punkt.

GDPR: Vi har sat låst på flere af vores døre og vi gør alt hvad vi kan for at leve op til forordningen. Mikkel har skulle skrive opskrifter på procedurer og alt hvad vi beskæftiger os med.

AL - kan kun være enig, det er meget omstændigt.

LB - vi har faktisk klaget over en leder der fremsendte personfølsomme oplysninger uden at vi havde bedt om det. Databeskyttelsen oplyser dog at vi godt må udveksle relevante oplysninger da vi er naturlige samarbejdspartnere.

DJ - I efteråret udruller FOA et internt system, hvor der udveksles oplysninger.

SBN - Godkende timer: Det bliver pointeret i personalepolitikken, at registrering af timer skal udfyldes ud fra de aftaler, der er. Endvidere vil Susan have, at frokostpausen skal holdes.

LO har lejet lokaler her i FOA fra 1. september. Tine flytter herved engang i september.

Der er nedsat et ungdomsudvalg, hvilket vi er stolte af. Der er 6 medlemmer i bestyrelsen. Man er automatisk medlem af ungdommen når man er under 31 år og medlem i afdelingen.

Lotte og Rina er i gang med at lægge polish på gulvene. Det har ikke været gjort i mange år. Det er tvivlsomt, hvor mange gange de endnu kan gøre det. Gulvene er meget slidte.

Kim er ikke ansat i stedet for Kirsten. Kirsten skulle hjælpe Maria og Louise i gang. Grunden til, at Kirsten fortsatte til 1. maj 2018 er, at der var nogle store sager samt sygdom i afdelingen.

Anders har ønsket at gå 4 timer ned i tid. Det vil sige, at han ikke er her om fredagen, men er dog fleksibel, hvis der er behov for, at han deltager i møder med medlemmerne, hvis det ligger på en fredag.

Mette og Christian (AMR og TR) er ved at etablere et netværk for tillidsvalgte ansat i de faglige afdelinger i FOA. Der bakkes helt op om dette initiativ.

Der har været afholdt sommerfest.

25 års jubilare: PL har arbejdet med, hvad vi kan gøre for at gøre det bedre, end blot et brev. Forslaget er, at der holdes et åbent hus, hvor der serveres kransekage og Asti, og de får en mulepose med vognpoletter, kuglepenne og hvad vi ellers har.

DJ - Det er en flad fornemmelse at modtage et brev. Er selv 25-års jubilant i år.

LB - Starter på efteruddannelse (diplom i organisation og ledelse) 4. september 2018 – det første semester er fjernstudie.

DJ - Vores medlemstur til Siegen (Bad Berleburg) gik rigtig godt. Der arrangeres tur igen næste år. Kirsten og Dorthe deltager.

AL - Havde inviteret kollegaer med på Helge-tur. Det blev modtaget positivt.

LB - Stillede op til den centrale sektorbestyrelse, blev valgt som suppleant.

Beslutning

Forretningenorden og vedtæger for Ungdommen skal lægges ud på hjemmesiden.
25-års jubilare: Bestyrelsen bakker op om PLs forslag. Mogens skal komme med et overslag over, hvad det koster.

Orienteringen taget til efterretning.

[Gem]

77/18 A-kassen

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 77/18 |

Sag: A-kassen orienterer om seneste nyt fra området, herunder ledighedstal fra seneste periode.

Mødebehandling

Jon havde afbud og det aftales at ledighedstallene fremsendes pr. Mail.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

78/18 Regnskab

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 78/18 |

Sag: Mogens Find gennemgår regnskabet.

Bilag: Regnskab.

Mødebehandling

½ års regnskab er sendt ud. Mogens har også været ferieramt.

Vi har næsten nået budgettallet på kontigent.

Øvrige indtægter er vi over halvvejs ift. Budget.

Generelt ser det fornuftigt ud ift. Budgettet.

På ejendommen ligger en lidt højere udgift end budgetteret, men det skyldes at muren ved parkeringspladsen er blevet repareret.

AKUT-midler:

Vi har stadig brugt en del mere end vi har fået, knap 200.000 kr.
Vi har et overforbrug på 189,5 dage svarende til 135.000 kr.
Om vi får pengene retur kommer an på hvordan de andre afdelinger bruger deres midler.

SBN - der ligger en bestyrelsesbeslutning om at vi skal skære kraftigt ned på kurser o.l. i resten af rammeaftalen, men vi har grundkursus nu her som vi ikke kan aflyse. Vi afholder det dog sammen med FOA Odense denne gang hvilket forhåbentligt vil minimere udgifterne lidt.

DJ – det er mange penge at vi har brugt på TR, men hvor er det godt at vi har formået at kunne give vores tillidsvalgte nogle gode uddannelser.

MF – har været med til at lave den næste rammeaftale 2019-2021 – og FOA's TR er ikke langtidsholdbare, viser en undersøgelse på landsplan. De holder kun i gennemsnit 3-4 år, og det gør det dyrere i forhold til uddannelse af TR.

JE – du talte sidst om problematikken med ambulancereddere/søfolk i forhold til refusioner – noget nyt om det?

MF – vi får en lidt højere fremskrivningsprocent generelt og det vil kunne dække en del af det. Konkret i forhold til ambulancereddere der ligger en sag i forbundet hvor de skal finde frem til retningslinjerne.

Der var herefter en debat omkring den problemstilling at nogle TR måske ikke helt er opgaven voksen. Det blev pointeret at TR vælges på arbejdspladserne så det er svært hvad afdelingen konkret kan gøre i den forbindelse. Vi kan som afdeling være skarpe på at melde ud hvad vi i FOA Sydfyn forventer af vores tillidsfolk.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

79/18 Orientering om reparation af indgangsparti.

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 79/18 |

Sag: Det blev på seneste bestyrelsesmøde besluttet at PL kunne indhente flere tilbud på renovering af indgangspartiet og efterfølgende trække af på hvem der skulle forestå opgaven.

Bilag: Tilbud.

Mødebehandling

Det blev Palle Gotfredsen fra Rudkøbing der er valgt til at løse opgaven. Arbejdet sættes i gang i denne uge.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

80/18 Tilbud på nye vinduer

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 80/18 |

Indledning: Det blev på seneste afdelingsbestyrelsesmøde besluttet at indhente 3 tilbud på nye vinduer til huset Møllergade 56.

Sag: Der foreligger tilbud fra:

Guldfeldt Tømrer-Murerkr. 1.169.850,00
Keld Herman A/S kr. 702.063,75
Carsten Knudsen kr. 715.000,00
TTS ApS kr. 868.000,00

Indstilling: At bestyrelsen tager stilling til hvilket tilbud, man ønsker at benytte.

Bilag: Tilbud

Mødebehandling

PL anbefaler at vi vælger Carsten Knudsen, da de vinduer han sætter i vil kunne justeres løbende i forhold til bygningens eventuelle bevægelser. Den mulighed er der ikke ved STM vinduer som vil skulle tages ud og genindsættes i tilfælde af at bygningen sætter sig eller rammen beskadiges.

MF - har endvidere tilbud fra Jes Clausen (malermester), at han kan male hele bygningen for 51.000 såfremt at han kan benytte tømrenes stilads.

Har bedt om lånetilbud på 1.000.000 fra LR-Kredit. Det vil koste os 67.000 om året med et lån over 20 år.

SBN - I skal beslutte:

Om vi skal have lavet vinduer.

Hvem der skal lave det.

Hvornår det skal laves.

DJ – jeg vil anbefale at bestyrelsen beslutter at skifte vinduer, da vi ikke som arbejdsgiver kan blive ved at forsvare at der i APV påpeges træk fra vinduer o.l.

MF – jeg har en uofficiel beregning på varmebesparelse på ca. 30.000 om året.

SBN - Vil man beslutte nu, eller vil i have hele budgetdrøftelsen først?

Der blev herefter sprunget til temadebat med henblik på budgetdrøftelsen.

Beslutning

Der er enighed om at arbejdet med udskiftning af vinduer igangsættes ved indkaldelse til ekstraordinær generalforsamling og det bliver tømremester Carsten Knudsen der får opgaven, hvis den ekstraordinære generalforsamling beslutter det.

[Gem]

81/18 Budget 2019 - 1. behandling

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 81/18 |

Indledning: Budget 2019 behandles.

Bilag: Budget.

Mødebehandling

Der budgetteres med knap 9 mio i kontingentindtægter og en medlemsnedgang. Der budgetteres samtidig med en kontingentstigning på 2 kr. Jf. Pristalsregulering. Såfremt vi optager lån til vinduer og laver en kontingentstigning på yderligere 3 kr., vil vi få yderligere 150.000 ind i kontingentindtægter.

Det kræver en ekstraordinær generalforsamling såfremt vi beslutter at vi skal have nye vinduer og arbejdet skal igangsættes inden den næste ordinære generalforsamling.

KL – har håndværkere tilkendegivet at de kan lave det inden foråret?

MF – de vil lave det hurtigst muligt.

Lønninger – der ser voldsomt ud at lønudgifter stiger med 1 mio, men skyldes at der er budgetlagt med at vi er samme antal som nu samt diverse lønstigninger jf. Lønpolitikken og at Mogens bliver hele 2019 samt at Camilla fortsætter efter endt uddannelse. Vi har også hjemtaget rengøringen igen.

Der var herefter en debat om størrelserne på diverse poster på budgettet.

Budgettet udviser en overskud, og hvis vi laver nye vinduer vil det blive til et lille underskud på 6.000, men det vil stadig hænge fint sammen.

Der stemmes om hvorvidt vinduer skal skiftes i 2018 og dermed indkaldes til ekstraordinær generalforsamling hurtigst muligt:

For : Enstemmigt.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

82/18 Medlemstal

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 82/18 |

Sag: Mogens Find gennemgår medlemsudviklingen siden seneste afdelingsbestyrelsesmøde.

Indstilling: Til orientering.

Bilag: Medlemstal.

Mødebehandling

Mogens gennemgik tallene.

Erhvervsaktive: lille tilbagegang i forhold til 31/3, men fremgang siden sidste år.

Vi tog et optimistisk tal i Budget 2018, men det hænger stadig sammen.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

83/18 Orientering fra TR/AMR

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 83/18 |

Indledning: Orientering fra TR og AMR

Sag: Tillidsrepræsentant i FOA Sydfyn Christian Leth og Arbejdsmiljørepræsentant Mette Mortensen orienterer om seneste nyt fra deres respektive områder.

Indstilling: Til orientering.

Mødebehandling

CL – vi kiggede i kalenderen og konstaterede at vi sidst har set hinanden den 6/6.

Siden da har vi holdt sommerfest. Fint arrangement.

Vi har i samarbejde med a-kassen kastet os ud i opfølgning på personalekonference. Vi startede ud til morgen på tirsdagsmøde og vi har aftalt at vi nedsætter nogle små grupper der arbejder med nogle af de ting der kom dels på konferencen, og dels til morgen. Der skal være tæt opfølgning og udvikling i opgaverne. Der bliver tilbagemelding hver tirsdag morgen i et fælles forum.

MM – nævnte sidst at vi er ved at starte et netværk op for TR/AMR i faglige afdelinger. HK er med ind over og bakker op om det. Vi arrangerer en dag den 23/10 og har foreløbigt fået omkring 50 tilbagemeldinger. Planen er at vi skal mødes et par gange om året. Vi er meget spændt på projektet.

CL – vi sendte en føler til HK Midt og blev efterhånden klogere på hvad vi ville. Det er ikke meningen at vi vil skabe en modpol til de lokale ledelser men vi vil gerne blive dygtigere til at skabe et godt arbejdsmiljø.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

84/18 Ansøgning om kørepose (Ollerup Plejecenter)

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydlyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 84/18 |

Sag: Der søges om støtte til en kørepose (til rickshaw) som der bruges når de ældres køres på tur. Posen koster 900 kr.

Indstilling: At bestyrelsen tager stilling til ansøgningen.

Bilag: Ansøgning.

Mødebehandling

LB – opklarende spørgsmål – er logo med i prisen?

SBN – tror ikke det er med.

ML – tror at hvis vi åbner op, så vil der komme ansøgninger om mange mange ting at folk kan have brug for.

AL – støtter det ikke for det kommer ikke vores medlemmer til god.

DJ – er enig – synes ikke vi skal lukke op for det.

Beslutning

Der gives afslag på ansøgningen.

[Gem]

85/18 Evaluering af tidsbestemt ansættelse af faglig sagsbehandler

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 85/18 |

Indledning: På afdelingsbestyrelsesmødet den 03-04-2018 blev der bedt om at man evaluerede på ansættelsen af en faglig sagsbehandler.

Sag: Kim Sommer Andersen har været ansat som faglig sagsbehandler siden 01-04-2018 på fuld tid og i 1 års varighed.

Indstilling: At bestyrelsen evaluerer på ansættelsen.

Mødebehandling

SBN – går fint, Kim er glad for at være her.

AL – det er ikke Kim vi evaluerer, men en faglig sagsbehandler.

SBN – enigt PL vil fastholde og anbefale en faglig sagsbehandler og ikke en politisk valgt yderligere.

LB + DJ – ved en faglig sagsbehandler er der flere ting der lettes fra valgtes skuldre som så kan bruge lidt mere tid på at være politikere.

SBN – ingen øvre arbejdstid – hvad mener bestyrelsen det betyder?

BA – PL skal være der når der er behov – gennemsnitlig 37 timer ugentlig – passe på ikke at brænde ud.

AL + DJ – Formanden skal ikke sagsbehandle men lede afdelingen.

AL – Teknik- og Servicesektoren halter – det er det man høre – hvad kan vi gøre?

LB – det handler om hvad der skaber værdi for medlemmet. Værdi for medlemmer i en sagsbehandler og ikke i en valgt.

KL – 37 timer i gennemsnit.

MB – 37 timer, Susan leder og fordeler arbejdet og er ikke sagsbehandler. En ansat kan fyres og hyres – det kan en politiker ikke.

BA – Sårbart når man ikke er så mange i PL (ikke enig i sagsbehandler frem for en valgt).

DJ – tid til fordybelse når vi har ansat en faglig sagsbehandler.

MB – der skal ses på Teknik- og Servicesektoren i forhold til sagsbehandling.

SBN – Nytænkt i forhold til T/S fordelt således:

Anders – ambulancefolk

Mikkel – søfolk

Christian – resten

Sektoransvar – Susan og Louise

Afsteming om der skal være en ansat eller en valgt person i afdelingen

Valgt næstformand:

For: 1

Imod: 10

Blank: 1

Faglig sagsbehandler:

For: 10

Imod: 1

Blank: 1

Ubegrænset tid til faglig sagsbehandler:

For: 10

Imod: 1

Blank: 1

Benny: hvordan vil man opslå stillingen der bliver tidsubegrænset.

Susan: jeg tager en snak med Kim om det.

Karen: Jeg tænker at man først har søgt en tidsbegrænset, og nu ændres vilkårene.

Susan: jeg tager TR med på råd om det.

Beslutning

Susan følger op med hhv. TR og Kim i forhold til beslutningen om at permanentgøre stillingen.

[Gem]

86/18 TV Konference 2019

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 86/18 |

Indledning: Bestyrelsen har ønsket at der afholdes en TV Konference i november 2019.

Sag: Konferencen er fastsat til den 19.-20. november 2019 og der er indhentet tilbud fra 3 forskellige steder.

Hotel Faaborg Fjord til en kuvertpris på 1.749,- inklusive overnatning i enkeltværelser.

Bagenkop Kro – det har ikke været muligt at få en nøjagtig pris fra dem og de er svære at få fat i på telefon og mail. Indledningsvis har de oplyst at kapaciteten er ca. 70 overnattende.

Gl. Avernæs har kontaktet mig (Mikkel) uopfordret og fremsendt tilbud på konference til en pris a kr. 2360 pr. person.

Indstilling: At bestyrelsen tager stilling til om man ønsker at benytte en af de afgivne tilbud.

Bilag: Tilbud

Mødebehandling

Susan – beder om at i tager stilling til tilbudene og om vi skal have en regel hvor udskænkning stoppes kl. 22. Det hedder sig i rammeaftalen at udgifter skal være med rimelighed.

AL – synes Faaborg Fjord var rigtigt godt og var glad for enkeltværelser.
Synes ikke vi skal have udskænkning efter kl. 22.
Foredrag/underholdning – stop tidligere og lad underholdning være underholdning.

KL – synes også at det er fint at udskænkning stopper kl. 22.
Forslår at der udleveres drikkebilletter uden stoptidspunkt, men at hver person har x antal billetter.

MB – synes Faaborg Fjord var fint. Fint med udskænkning til kl .22

LMA – synes det er fint med begrænsning på udskænkning.

JE – på faggruppelandsmøde har det i mange år været 2 genstande og resten for egen regning.

DJ – tror ikke man kommer til at betale ekstra for administration af drinksbilletter.

Susanne – er fortaler for Faaborg Fjord.

SBN – bred enighed om Faaborg Fjord. Vi tager stilling til ølbilletter/mv. Senere.

DJ – det jeg hører mht underholdning er at det skal være noget hvor vi kan få os et godt grin.

LMA – vi har haft sang- og spilaften i ungdomsnetværket – det er hyggeligt og har fungeret godt.

Beslutning

Mikkel booker Hotel Faaborg Fjord.

[Gem]

87/18 Orientering fra Organiseringsgruppen

| | | |
|--------------|----------|--------|
| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|--------------|----------|--------|

Sag: Der orienteres om Organiseringsgruppens arbejde og initiativer.

Mødebehandling

Kampagneugen er næsten køreklar. Vi har inviteret os selv til omkring 32 arbejdspladser i ugerne 45-46, herunder hele Ærø.

Mette og Mikkel har arbejdet på et forslag om hvorfor vi ikke kan tilbyde noget i forhold til kiropraktor/fys m.v. Der er foreløbig indgået aftale med Faaborg Rygcenter om rabat ved opstart af behandlingsforløb. Der gives rabat på røngten og evaluering, svarende til ca. 65 %

Afdelingsformand og organiseringsansvarlig har tidligere besluttet at have fokus på organiseringspotentialer i TRs møde med nyansatte, jf. Undersøgelsen i 2015, som viste at der er udfordringer på området.

Det har vist sig stadig aktuelt idet vi fortsat får lønskemaer ind i afdelingen, hvor underskrivende TR/FTR ikke har talt med medarbejderen. Det er vigtigt at påpege at afdelingen kan idømmes bod, når den forhandlende part ikke har haft kontakt, og det vil vi selvfølgelig gerne undgå.

Emnet blev også vendt på sidste møde for organiseringsansvarlige, hvor en anden afdeling har gode erfaringer med en tjekliste, som skal følge hvert lønskema.

PL har givet grønt lys til at organiseringsgruppen arbejder videre med en sådan tjekliste, som kan præsenteres på temadagen i december.

Der har været en sag i klageinstansen hvor afdelingen er pålagt bod til medlem fordi at TR ikke havde talt med medlemmet før underskrift. Derfor præciseres at alle, som underskriver lønftaler SKAL tale med medlemmet først.

AL – mange TR aner ikke hvem der er ansat. Nogle TR skriver bare under fordi tiden er knap. Det ville hjælpe mig som TR med sådan et tjekskema.

LBK – jeg tror vi har et oplysningsarbejde i at hvad man må når man har været på lønkursus.

JE – tror også det er vigtigt at de her ting drøftes lokalt.

MB -gælder det også forlængelser?

LB – ja det tænker jeg det gør.

Det der er tanken at denne tjekliste skal følge hver eneste lønskema. Vi skal drøfte i organiseringsgruppen hvordan det her bliver en hjælp og ikke blot en ekstra arbejdsopgave.

Tanken er at tjeklisten laves i org.gruppen og præsenteret på en temadag. Bliver sendt ud til samtlige TV og i TR mappen.

SG – hvad er primært fokus i kampagneugen?

LB – det er en kampagneuge – det handler om at organisere medlemmer. Vi maler bredt i år og skal besøge så mange som muligt og vi skal forsøge at hverve det der er. Fra forbudnets side fokuserer man på pauser i år. Forbundet lægger op til at vi skal lave løntjek, men det er svært ladesiggørligt at sidde ude i en kantine med 25 mennesker og lave løntjek. Vi kan godt lave aftaler om løntjek.

Vi arbejder på at lave en opsamling på løntjek. Fagbladet er begyndt at lave artikler med hvor meget vi henter hjem til medlemmerne. Det kan være en god måde at skabe synlighed i forhold til hvad FOA kan.

DJ – kan være dejligt hvis vi kan få medlemmer til at stå frem med navn og billede, men det har desværre endnu ikke været muligt.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

88/18 Nedsættelse af lovudvalg

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 88/18 |

Sag: Der skal nedsættes et lovudvalg.

Mødebehandling

Som vi har talt om tidligere vil jeg gerne have at jeg, en mere fra PL og 2 fra bestyrelsen vil indgå i et sådan udvalg med henblik på at kunne få gennemlæst og stille eventuelle forslag til revidering af afdelingslovene, så det er klar til generalforsamling i marts 2019.

BA – vil gerne med i lovudvalget

Beslutning

Benny og Käthe har meldt sig til lovudvalget.

[Gem]

89/18 Antal sektorbestyrelsesmøder i 2018

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 89/18 |

Sag: Der har pt. Været afholdt 1 sektorbestyrelsesmøde i 2018.
Der skal, jf. lovene § 8, stk 5, afholdes 4 sektorbestyrelsesmøder årligt.
Der er ikke mulighed for afholdelse af sektorbestyrelsesmøder på de 2 næste temadage (den 12. september og 6. december) grundet programlægningen af disse.

Indstilling: Bestyrelsen bedes drøfte hvordan man vil forholde sig til at der mangler at blive afholdt 3 sektorbestyrelsesmøder i indeværende år.
- ønsker man at afholde eftermiddags/aftenmøder?
- hvordan skal aflønningen på disse være?

Mødebehandling

BA – min holdning er vi fastholder de 4 møder, men kan godt se at der kan være ting der gør at det smutter.

LB – mit forslag er at vi afholder fyraftensmøde efter temadagen i september og at vi her beslutter at temadagen den 6. december udgør et sektorbestyrelsesmøde.

SBN – det er ikke fordi vi ikke har villet, men vi har måtte aflyse en temadag og arbejdet i konflikt.

DJ – i år har været et specielt år pga konflikten. Da vi i sin tid vedtog den struktur med temadage hed det sig at sektorbestyrelsesmøder er en naturlig del af disse.

MB – har en bekymring om hvorvidt folk kan fastholde motivationen til at blive efter en temadag.

SBN – vil det give større opbakning hvis sektorene arrangerer møder om aftenen eller lign.

Uafhænging af temadage.

AL – er det noget vi diskuterer ift 2018 eller fremadrettet?

(Susan svarer at det er det)

I forhold til 2018 må vi prøve med møder eftermiddag/aften.

Fremadrettet: de år vi har konference kan dag 2 om formiddagen bruges til sektorbestyrelsesmøder.

MB – kan godt tilslutte mig at vi fremadrettet holder 3 temadage med sektorbestyrelsesmøder.

Beslutning

2018: der afholdes 1 sektorbestyrelsesmøde som fyraftensmøde i umiddelbar forlængelse af temadagen den 12. september.

Det andet møde udgået pga travlhed.

[Gem]

90/18 Orientering fra seneste HB-møde

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 90/18 |

Sag: Susan Bøg Nielsen orienterer fra seneste hovedbestyrelsesmøde.

Bilag: Referat fra seneste HB-møde er fremsendt separat.

Mødebehandling

Godt møde, Monas første som formand. Thomas Enghausen havde første arbejdsdag som næstformand. De valgte som har ansvar for et område skal deltage i rugbrødsarbejdet. Vi talte OK18, status for kongresperioden og klageinstansen.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

91/18 Spørgsmål til kommende HB-møde

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 91/18 |

Indledning: Orientering om kommende HB-møde.

Sag: Susan Bøg Nielsen besvarer spørgsmål fra bestyrelsen vedrørende dagsordenen til kommende HB-møde.

Bilag: Dagsorden for kommende HB-møde fremsendes separat.

Mødebehandling

Rigtig stolt af medlemstallene – vi har i FOA Sydfyn en fremgang på 3 % fulltidsbetalende medlemmer fra 2017-2018. Det er den største fremgang i regionen målt på personer.

LB – der er blevet spurgt et par gange til hvad der sker med ambulancerederne og deres egen fagforening.

Der var herefter en debat omkring det

Beslutning

[Gem]

92/18 Temadebat

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 92/18 |

Sag: Drøftelse af budgetscenarier, blandt andet:

- Skal næstformandsposten genindføres?
- Skal der skiftes vinduer i 2018, 2019 eller slet ikke?
- Evt. ramme for ungdomsarbejdet eller bevillinger ved behov?
- Skal der budgetlægges beløb i forhold til Folketingsvalg 2019?
- Skal der købes et feriehus? (forslag fra medlem).

Indstilling: Grundig drøftelse så Susan og Mogens kan udarbejde budget 2019 så det er klar til vedtagelse på bestyrelsesmødet i oktober.
Drøftelse tages i forbindelse med fremlæggelse af punktet Budget 2019.

Mødebehandling

LB – min holdning til sommerhus er at det vil skabe mere frustration end det vil skabe værdi for medlemmerne.
Ift. Ungdomsarbejdet giver det god mening at budgettere med et niveau på 5.000 og at de herudover ansøger om ekstra bevillinger ved bestyrelsen og i LO.

DJ – jeg var en af dem der foreslog at ungdomsudvalget skal have et driftbudget på linje med de andre udvalg.

Er fortaler for at vi skifter vinduer.

Synes vi skal budgetlægge med et beløb til folketingsvalg.

Er IKKE fortaler for et feriehus.

Synes godt vi kan forsvare kontingentstigningen.

AL – sommerhus er jeg ikke fortaler for. Der går meget administration med at udleje det.

Ungdomsudvalget skal selvfølgelig have de 5.000 om året.

Folketingsvalg – (Mogens nævner tallene – 30.000 efter en fordelingsnøgle), skal selvfølgelig med i budgettet.

Vinduer – selvfølgelig skal vi have nye vinduer.

Kontingentstigning – er jeg ikke fortaler for – hvordan ligger vores niveau i forhold til andre FOA-afdelinger?

Mogens svarer: vi er steget fra 165 til 191 kr. I perioden 1995 – 2018. De 12 kr. Kom i 2008 da vi lavede 3. salen. Vi har undladt at pristalsregulerer i mange af årene.

KL – sommerhus kan være et medlemsgode, men synes vi skal bruge pengene på fagligt arbejde i stedet for. Ungdomsarbejdet skal selvfølgelig have noget at arbejde med.

Vinduer – synes vi skal få det hele ordnet nu med de begrundelser der er kommet frem i dag.

Kontingentstigning kan være fornuftigt ud for en samlet betragtning.

RS – i forhold til valg – diskuterede vi ikke dette sidst om at sætte beløbet ned?

Mogens: ved sidste valg var der kun ansøgninger for ca. 23.000

LMA – ja tak til 5000 til ungdomsudvalget - , god ide med vinduer, tror desværre at mange unge vil melde sig ud ved kontingentstigninger.

LB – er rigtigt splittet i forhold til kontingentstigninger. Vi bliver suverænt den dyreste fynske afdeling.

MF – kontingentstigning på 3 kr pr. måned er kun på de fuldtidsforsikrede. Andre medlemstyper vil stige mindre.

RS – synes det vil være smartest at vente til den ordinære generalforsamling med at varsle kontingentstigning når vi ved hvordan tallene hænger sammen.

KJ – nej til sommerhus, ja til vinduer, ja til ungdomsarbejdet, ja til folketingsvalgt.

AL – Mener vi skal skille det ad og tage kontingentstigningen på den ordinære generalforsamling.

BA – ja til nye vinduer, kontingentstigning på ordinær generalforsamling. , ja til ungdom, ja til pariter, nej til sommerhus.

SG – nej til sommerhus, ja til nye vinduer, ja til penge til ungdomsarbejde og ja til penge til folketingsvalg med den tilføjelse at der gøres opmærksom på at de medlemmer, der ikke ønsker at støtte politisk i stedet støtter humanitære formål.

MB – Nej til sommerhus, ja til vinduer, ja til penge til ungdomsudvalg og ja til politisk støtte.

SBN – hvis bestyrelsen bevilliger 30.000 i forbindelse med valg så vil en vis procentsats blive brugt til humanitære formål.

Som opsamling – kontingentstigning tages på ordinær generalforsamling.

Ungdomsarbejde regnes som en klub og får herefter tilskud.

Sommerhus er der ikke stemning for.

Beslutning

Grundig drøftelse.

Arbejdet med at få udskiftet vinduer igangsættes.

Der skal ikke købes sommerhus/ferielejlighed.

Kontingentet pristalsreguleres 1/1-19 og en eventuel yderligere kontingentstigning kommer på ordinær generalforsamling i marts 2019.

Der budgetlægges med 30.000 kr til kommende folketingsvalg, vel vidende at valget måske allerede kommer i 2018.

[Gem]

93/18 Eventuelt

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 93/18 |

Sag: Næste afdelingsbestyrelsesmøde afholdes tirsdag den 2. oktober 2018.

Bilag:

Mødebehandling

AL – har en kollega der har nævnt at han, efter at have talt med pensam til sidste generalforsamling, ikke har hørt fra pensam.

Har en anden kollega, der synes at vores hjemmeside halter.

DJ – foreslå at vi starter vores bestyrelsesmøder med en sang.

MB – spørger Rene – er der noget vi kan gøre i forhold til at få de små faggrupper til at føle sig mere hjemme?

RS – der mangler det faglige input i forhold til det fagspecifikke. I mit tilfælde for få i FOA der ved noget om søfart.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

94/18 Evaluering

| Behandlet af | Mødedato | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 21.08.2018 | 94/18 |

Klik her for at angive tekst.

Mødebehandling

KL – fedt at vi har gode engagerende debatter hvor tonen er god.

RS – tonen er altid god, vi kan godt være uenige, men ingen små stik.

SG – man får et godt svar på det man spørger om.

SBN – dejligt at høre jeres synspunkter.

AL – savner noget uddybende i mødesagerne, større sagsfremstilling.

Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]